
 1 

PROTOKÓŁ XXXV/2005 

z Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 25 listopada 2005 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak otworzył obrady XXXV Sesji 

Rady Gminy. Przywitał Wójta Gminy – Zbigniewa Wocha, Z-cę Wójta – Panią Alicj ę 

Hoppen-Anyszko, Radcę Prawnego – Panią Leontynę Przewłocką-Grzegorczyn, 

kierowników referatów Urzędu Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy 

Skąpe , radnych oraz sołtysów Gminy Skąpe. Dodał, iŜ wszyscy na 15 radnych obecnych 

jest 14 radnych i podjęte uchwały będą miały moc obowiązującą.  

Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

5.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe; 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Skąpe; 

c) określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych; 

d) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na 2006 r. dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Skąpem; 

e) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na 2006 r. z urządzeń stanowiących własność Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego dla Nerwowo i Psychicznie Chorych Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Ciborzu; 

f) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Skąpe z podmiotami prowadzącymi działalność 

poŜytku publicznego na rok 2006; 

g) zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej; 

h) zmiany Uchwały Rady Gminy Skąpe Nr XXV/142/2004 w sprawie uchwalenia budŜetu           

Gminy Skąpe na 2005r. 
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i) zmiany uchwały Nr VI/42/2003 Rady Gminy w Skąpem z dnia 27 marca 2003r. w 

sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowej. 

j) zmiany Uchwały Nr XXVIII/166/2005 Rady Gminy w Skąpem z dnia 31 marca 2005r. w 

sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Skąpe; 

k) udzielenia dotacji na wykonywanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru. 

l) nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych na rzecz 

Gminy Skąpe. 

6. Przyjęcie protokołu z  XXXIV Sesji Rady Gminy Skąpe. 

7. Zamknięcie obrad. 

Następnie przeprowadzono głosowanie nad porządkiem obrad, w wyniku którego wszyscy 

radni opowiedzieli się za przyjęciem porządku posiedzenia.  

Ad.2 . 

Następnym punktem posiedzenia były interpelacje i wnioski radnych. 

1. Radny Pan Robert Krych zgłosił następujące interpelacje: 

a. powiedział, iŜ w miejscowości Rokitnica w okolicach domu nr 22 jest uszkodzona 

droga oraz uszkodzeniu uległ mostek w kierunku wsi Łąkie; 

2. Sołtys Pan Józef Garbowski wniósł następujące interpelacje i zapytania; 

a. wnioskował o interwencję w sprawie nagromadzonych śmieci koło bloku nr 44 w 

miejscowości Radoszyn; 

b. zgłosił kradzieŜ kostki brukowej z nieczynnej stacji PKP w Radoszynie; 

c. powiedział, iŜ na odcinku drogi pomiędzy Radoszynem a Rudgerzowicami 

powstała duŜa nierówność w drodze; 

3. Sołtys Pani Małgorzata Jarominiak  wnioskowała o uzupełnienie oświetlenia w 

miejscowości Kalinowo w kierunku Złotego Potoku;   

4. Sołtys Pan Andrzej Szymanowski wnioskował, aby przenieść lustro drogowe ze 

skrzyŜowania w Radoszynie a ustawić je na skrzyŜowaniu w Skąpem. 

5. Pani Helena Cichowska  poprosiła o głos, jak powiedziała, który zabiera w imieniu 

mieszkańców. Zaznaczyła, iŜ proponowane stawki za wodę i nieczystości odnosząc się do 

projektu uchwały w sprawie taryf dla ZGK w Skąpem, są zbyt wysokie. Zaproponowała, 

aby ponownie przeanalizować uchwałę, wnioskowała o zniesienie opłaty wodomierzowej. 

6. Pani Halina Staszyńska porosiła Wójta o przybliŜenie tematu postania przechodni w 

Ołoboku. Zapytała równieŜ o moŜliwości działania związane z bezpańskimi psami.   
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7. Sołtys Jan Bogusz powiedział, iŜ zgłaszał, Ŝe zapotrzebowanie na lampę w Rokitnicy, a 

do tej pory nie została zamontowana. 

 Ad.3.  

W okresie międzysesyjnym podejmowane były następujące prace: 

1. Otrzymano pieniądze z Odnowy Wsi na Niekarzyn i Ołobok. We wrześniu odebraliśmy 

wiadomość, Ŝe wnioski zostały pozytywnie rozpatrzone a w miesiącu październiku 

podpisano umowy. Na miejscowość Niekarzyn przetarg został ogłoszony i rozstrzygnięty 

natomiast w przypadku miejscowości Ołobok obowiązuje procedura przetargowa 52-dwu 

dniowa. Odbędzie się to na przełomie stycznia i lutego 2006 roku; 

2. Nastąpiło rozstrzygnięcie w sprawie inwestycji zwodociągowania i skanalizowania 

Międzylesia. Wykonawca został wyłoniony. Prace rozpoczną się, gdy tylko wykonawca 

dokończy poprzednią inwestycję. 

3. Podpisano umowę na wymianę zestawu do podnoszenia ciśnienia.  

4. Dobiega końca rozliczenie inwestycji powstania bloku biblioteczno-Ŝywieniowego przy 

Gimnazjum w Radoszynie .  

5. Dnia 7 października b.r. nastąpiło rozstrzygnięcie przetargu w sprawie wyposaŜenia 

Gminnego Centrum Informacji w Radoszynie. Obecnie GCI funkcjonuje, cieszy się 

duŜym zainteresowaniem, powstało, by pomagać mieszkańcom w poszukiwaniu pracy.  

6. W dniu 15 listopada b.r. odbył się przetarg na inwestycję związaną z połoŜeniem 

wodociągu pomiędzy miejscowościami Węgrzynice i Błonie. Jedynym podmiotem, który 

się zgłosił był Zakład Gospodarki Komunalnej w Skąpem. W dniu dzisiejszym nastąpi 

rozstrzygnięcie na koparkę dla ZGK. Przypuszczalny koszt zakupu to 98 tys. zł.  

7. Ogłoszono przetarg na wykonanie oświetlenia na tzw. „łączniku” pomiędzy Ciborzem a 

Międzylesiem, którym dzieci chodzą do szkoły. 

8. Sprawnie następuje podłączanie kolejnych miejscowości do Neostrady TP. 

9. Odbyła się sesja Sejmiku Województwa na którym zapadła decyzja o przebudowie 

skrzyŜowania w miejscowości Skąpe w 2006 roku, natomiast remont drogi Skąpe-

Sulechów i przebudowa drogi w Radoszynie wykonane zostaną w 2007 roku. 

10. Toczą się negocjacje o przejęcie mienia od Agencji Nieruchomości Rolnych oraz z PKP 

w sprawie zaległości podatkowych i przejęcia nieruchomości, 

11. Otrzymano dwie pracownie komputerowe do szkół w Miedzylesiu i Ołoboku, 

12. Otrzymano dodatkowe pieniądze na stypendia szkolne dla uczniów zamieszkałych na 

terenie Gminy Skąpe. 
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13. Z-ca Wójta Pani Alicja Hoppen-Anyszko powiedziała, Ŝe frekwencja na wyborach 

parlamentarnych wyniosła 29%, natomiast na prezydenckich 38%. Mieszkańców nie 

dowoŜono na wybory autobusami PKS z powodu zbyt wysokich kosztów, na które Gminy 

nie stać. 

14. Zostanie zatrudniony pracownik do Referatu GRŚiZP, wyłoniony w trakcie konkursu. Jest 

to związane z planowanym odejściem Pani Wioletty Krauze na emeryturę. Do konkursu 

przystąpiły 4 osoby, z których wyłoniona została Pani Joanna Leśna. Zatrudniona zostanie 

początkowo na 3 miesiące tzw. próbne.     

Ad.4. 

Odpowiedzi na wnioski, interpelacji i zapytania radnych;    

1. Odnosząc się do wypowiedzi Radnej Pani Haliny Staszyńskiej Wójt powiedział, Ŝe Pan 

January Golon nie chciał przystąpić do propozycji zakładu Postęp. ZłoŜył wniosek o 

wykupienie przechodni. Temat dalej biegnie, nie wiadomo co będzie z przechodnią. 

Natomiast w sprawie bezpańskich psów Wójt zaznaczył, iŜ umieszczenie psa w 

schronisku bardzo duŜo kosztuje. Gminy po prostu nie stać na oddanie do schroniska 

psów pozostających bez opieki. MoŜe naleŜałoby rozwaŜyć pomysł Zbąszynka- znaleźć 

osobę, mieszkającą na uboczu wsi, która chciałaby zarobić i utworzyłaby schronisko, w 

którym moŜna by było umieszczać bezpańskie psy. 

2. Sprawy uszkodzonej drogi w miejscowości Rokitnica i mostku w kierunku Łąk zostaną 

przekazane odpowiednim instytucjom. 

3. Odnosząc się do interpelacji Pana Sołtysa Józefa Garbowskiego Wójt powiedział, iŜ 

sprawa zgromadzonych śmieci jest cyklicznie zgłaszana do Agencji, natomiast w kwestii 

kostki brukowej podjąć będzie trzeba ponownie działania wraz z policją. 

4. Nawiązując do wypowiedzi Pana Sołtysa Jana Bogusz Wójt powiedział, Ŝe lampa jest 

zakupiona i zostanie zawieszona w przyszłym tygodniu. 

5. Odnosząc się do wypowiedzi Pana Andrzeja Szymanowskiego Wójt zaznaczył, Ŝe sprawa 

przewieszenia lustra zostanie przekazana do właściciela drogi. 

6. Nawiązując do wniosku Pani Małgorzaty Jarominiak Wójt powiedział, Ŝe oświetlenie w 

Kalinowie zostało ujęte w budŜecie na 2006 rok. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe. Z-ca Wójta Pani Alicja 

Hoppen-Anyszko zaproponowała poprawkę w § 2 pkt a uchwały: wykreślenie słów opieka 
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społeczna a wprowadzenie słów zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. Wójt 

powiedział, iŜ podatki w większej części nie zostały podniesione w stosunku do roku 

ubiegłego. PodwyŜka w tej niewielkiej części wynosi 20 groszy, podczas gdy podwyŜka przez 

rząd to 40 groszy. Wójt odczytał stawki obowiązujące w 2005 roku i planowane na 206 rok w 

sąsiednich gminach. Dodał, iŜ w Gminie Skąpe podatki są najniŜsze lub jedne z najniŜszych. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. Wszystkie komisje 

wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie 

podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

2. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Skąpe. Wójt 

powiedział, Ŝe w 2002 r. obowiązywały bardzo wysokie stawki podatku od środków 

transportowych. W 2004r. uległy one obniŜeniu. W 2006r. stawki wzrosły w niektórych 

przypadkach a w niektórych obniŜyły się, co związane jest z dostosowaniem do 

obowiązującego rozporządzenia. Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w/w. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

3.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wzorów deklaracji i informacji podatkowych. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w/w. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W 

wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

4.   Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  

zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na 2006 r. dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Skąpem. Wszystkie komisje wyraziły 

pozytywne opinie. Wójt powiedział, iŜ stawki Szpitala w Ciborzu to 1,70 zł dla mieszkańców 

Ciborz  i 1,80 zł dla mieszkańców Skąpego. Do tej stawki w przypadku ZGK doliczyć naleŜy 

koszty inkasenta, awarii sieci itp. Odczytał stawki za wodę i ścieki proponowane w projekcie 

uchwały dla ZGK. Jak powiedział taryfa za odprowadzenie ścieków na oczyszczalnie ścieków 

w Radoszynie powinna być jeszcze wyŜsza, jeśli doliczylibyśmy koszty poniesione na tą 

oczyszczalnię. Odnosząc się do opłaty wodomierzowej Wójt dodał, Ŝe kwestie wodomierzy to 

obowiązek Zakładu Gospodarki Komunalnej, nie mieszkańców. Chcąc przejąć zgodnie z 

przepisami ten obowiązek zakupu wodomierza, lub wymiany proponuje się nałoŜenie 

obowiązku płacenia 2,00 zł na poczet przyszłego wodomierza.  
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Pani Helena Cichowska poprosiła o moŜliwość zajęcia głosu. Odniosła się do pracy ZGK po 

1 stycznia 2005r., wniosła zastrzeŜenia co do wysokości taryf w projekcie uchwały oraz do 

opłaty wodomierzowej. 

Pani Honorata Kuriata powiedziała, Ŝe dopiero po wyminie wodomierza przez ZGK będzie 

pobierana opłata od mieszkańca w wysokości 2,00 zł.  

Pani Leontyna Przewłocka -Grzegorczyn Radca Prawny powiedziała, powołując się na 

obowiązujące przepisy, iŜ w uchwale dotyczącej taryf za wodę i ścieki nie moŜna 

manipulować treścią uchwały. Projekt powstał na podstawie wyliczeń dokonanych przez 

ZGK, zweryfikowanych przez Wójta. Projekt uchwały naleŜy przyjąć z proponowanymi 

taryfami lub go nie podjąć. W wyniku głosowania projekt uchwały został podjęty stosunkiem 

głosów 13 za i 1 głos przeciw.  Stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  

zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na 2006 r. z urządzeń stanowiących własność Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego dla Nerwowo i Psychicznie Chorych Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Ciborzu. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

6. Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  projektu  uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Współpracy Gminy Skąpe z podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 

publicznego na rok 2006. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w/w. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

7.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. Projekt uchwały omówiła Pani Alicja Hoppen-Anyszko – Z-ca Wójta Gminy. 

Następnie Przewodniczący poprosił o wyraŜenie opinii przez Komisje Rady Gminy. 

Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został 

jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

8.   Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 

Uchwały Rady Gminy Skąpe Nr XXV/142/2004 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Skąpe 

na 2005r. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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9.   Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr VI/42/2003 Rady Gminy w Skąpem z dnia 27 marca 2003r. w sprawie ustalenia 

wysokości diet dla sołtysów oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowej. Przewodniczący Rady 

wyjaśnił, iŜ to on zaproponował w/w projekt uchwały. Jak powiedział w 2003 roku 

wnioskowałem za podniesieniem diet dla sołtysów a zmniejszeniem kwot za nieobecność. Na 

wielu sesjach monitowałem o większą obecność sołtysów na sesjach Rady Gminy. Jednak 

ciągle obecność sołtysów pozostawiała wiele do Ŝyczenia. W końcu zainicjowałem w/w 

projekt.  Następnie Przewodniczący poprosił o wyraŜenie opinii przez Komisje Rady Gminy. 

Komisje ds. budŜetu i porządku wyraziły pozytywne opinie. Komisja ds. oświaty wniosła 

poprawkę w § 2 za nieobecność na sesji proponuje 50 zł zamiast 50%. W wyniku głosowania 

za poprawką do projektu uchwały 6 radnych głosowało przeciw, natomiast 7 za przyjęciem 

poprawki. Projekt w/w został podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. W wyniku 

głosowania za projektem uchwały z poprawką został podjęty stosunkiem głosów: 11 za,                 

1 przeciw i 1 wstrzymujący się. Stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Sołtys Pan Jan Bogusz zapytał do kogo naleŜy zadzwonić, aby się usprawiedliwić. Wójt 

odpowiedział, iŜ w powyŜszą sprawę naleŜy zgłaszać do Przewodniczącego Rady lub do 

urzędnika Urzędu Gminy zajmującego się Biurem Rady. 

10.  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 

Uchwały Nr XXVIII/166/2005 Rady Gminy w Skąpem z dnia 31 marca 2005r. w sprawie 

Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Skąpe. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W 

wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

11.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji na wykonywanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy 

zabytkach wpisanych do rejestru. Następnie Przewodniczący poprosił o wyraŜenie opinii 

przez Komisje Rady Gminy. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

12.    Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 

nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych na rzecz Gminy Skąpe. Wójt 

powiedział, Ŝe Gmina moŜe otrzymać od Agencji za przejęcie nieruchomości tj. drogi 

śródpolne pieniądze, gdy tego nie zrobi za jakiś czas będzie musiała je przejąć i to bez zapłaty 

za przejęcie. Następnie Przewodniczący poprosił o wyraŜenie opinii przez Komisje Rady 
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Gminy. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. 

Przed przystąpieniem do tego punktu obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jakiekolwiek zastrzeŜenia do protokołu XXXIV Sesji Rady Gminy Skąpe. PoniewaŜ 

zastrzeŜeń nie było, poddał pod głosowanie treść protokołu, który został jednogłośnie 

przyjęty. 

Ad. 4.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym radnym, sołtysom Gminy Skąpe za 

udział w XXXV Sesji Rady Gminy. Zamknął obrady XXXV Sesji Rady Gminy.  

 

 

 

       Przewodniczący Rady 

            Mirosław Olczak 


